
PROTOKÓŁ Nr XI/11

z XI posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 29 listopada 2011 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godz. 900, 
zakończyła się o godz. 1226

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XI  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący Pan  Jan 
Zduniewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Ustalony porządek obrad XI sesji Rady Gminy brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 

kwartałów 2011r. przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2012r..
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia  wzorów formularzy informacji  i  deklaracji 

podatkowych.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej.
13. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  i  Wójta  Gminy  o  dokonanej  analizie 

oświadczeń majątkowych.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.
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Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokoły z IX i X sesji Rady Gminy są wyłożone na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do nich uwagi lub poprawki, zostaną 
przyjęte w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● 30 września br. w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego złożono projekt współpracy 

transgranicznej  Polska-Ukraina-Białoruś  -  projekt  współpracy z  gminą  Wysokie.  Z 
projektu  tego  chcemy  pozyskać  środki  na  budowę  Ośrodka  Wodnego  Rekreacji  i 
Lecznictwa.

● Odbyły  się  spotkania  w sprawie  budowy nowego obiektu  biblioteki,  inwestycję  tę 
chcemy zlokalizować na placu w centrum Mielnika, który obecnie jest w użytkowaniu 
GS.  Jest  możliwość  dofinansowania  tej  inwestycji  przez  Urząd  Marszałkowski  w 
wysokości 30 %.

● Pracowaliśmy  nad  projektem  Stanicy  Kresowej  i  Ośrodka  Edukacji  Historycznej, 
odbyły  się  w  tej  sprawie  liczne  konsultacje  z  przedstawicielami  Urzędu 
Marszałkowskiego i Politechniki Białostockiej. Zabiegamy w Agencji Modernizacji i 
Restrukturyzacji Rolnictwa o nieodpłatne pozyskanie gruntu wielkości 20 ha pod tę 
inwestycję.  Mamy już zgodę Agencji na dokonanie podziału tej działki i wskazano 
nam jakie dokumenty mamy przygotować, aby wystąpić z wnioskiem w tej sprawie. 
Trwały  również  rozmowy  z  przedstawicielami  firmy  Zodiak  Film  w  sprawie 
przekazania rekwizytów z filmów dla Gminy Mielnik na potrzeby Ośrodka Edukacji 
Historycznej.

● Odbyły się rozmowy z Wicemarszałkiem Cieślukowskim w sprawie realizacji stałej 
kładki przez Bug w miejscowości Niemirów. Ustalono wstępne zasady realizacji tego 
przedsięwzięcia, mamy deklarację Pana Wicemarszałka, że Gmina Mielnik nie będzie 
się do tego w żaden sposób dokładać.

● Rozpoczęły się prace związane z realizacją projektów transgranicznych Polska-Litwa, 
nabór  tego  projektu  jest  do  17  stycznia  przyszłego  roku.  Z  projektu  tego  chcemy 
pozyskać  środki  na  budowę  świetlicy  w  Radziwiłłówce.  Na  ukończeniu  jest  już 
wykonanie dokumentacji projektowej na budowę świetlicy.

● Przystąpiliśmy do rozmów i  niebawem będziemy robić dokumentację  na projekt  z 
programu Polska-Rosja, to również jest współpraca transgraniczna. Z tego programu 
będziemy starać się o pieniądze na przebudowę ciągów komunikacyjnych w Mielniku.

● Nadzorowano  na  bieżąco  realizację  ścieżek  rowerowych,  inwestycja  została  już 
zakończona, wykonawca realizuje obecnie uwagi i reklamacje jakie wniesiono przez 
mieszkańców  i  pracowników  Urzędu  Gminy.  Geodeci  mają  wznowić  słupki 
geodezyjne  naruszone  przez  równiarkę  i  sprzęt  budowlany.  W  trzech   miejscach 
wykonawca  musiał  na  nowo  wykonać  odcinki  ścieżki  rowerowej,  ponieważ  nie 
przebiegały one zgodnie z wytyczoną drogą geodezyjną. W trakcie wykonywania tych 
prac naruszony został asfalt na drodze w Niemirowie i Wajkowie, wykonawca został 
zobowiązany do naprawy, na swój koszt, ubytków asfaltu. Zrobi to wiosną przyszłego 
roku.

● Projektanci  przeprojektowują  na  nowo promy,  będą  one  dopasowane  do  zjazdów, 
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robią to ramach projektu jako prace dodatkowe. Jeden ze starych promów zostanie 
wystawiony na sprzedaż.

● W okresie  między  sesjami  Pan  Wójt  osobiście  uczestniczył  w  trzech  spotkaniach 
omawiających realizację projektu "Bug rajem dla turysty", jedno ze spotkań odbyło się 
w Mielniku. W trakcie spotkań uzgodniono powołanie zespołu ds.promocji, ponieważ 
w  ramach  tego  projektu  jest  około  1  mln.  zł.  na  promocje  wszystkich  gmin 
uczestniczących w projekcie. Każda gmina zgłosiła przedstawiciela do tego zespołu, 
naszym przedstawicielem jest Pani Katarzyna Turosieńska-Durlik, została ona również 
wybrana na szefową zespołu i kieruje jego pracami.

● Rozstrzygnięty  został  konkurs  na  zagospodarowanie  architektoniczo-urbanistyczne 
Placu  Tadeusza  Kościuszki.  W  październiku,  jeszcze  przed  rozstrzygnięciem,  Pan 
Wójt wraz z Panią Wicewójt uczestniczył w spotkaniu na Wydziale Architektury w 
Białymstoku,  gdzie  przekonywano  studentów  aby  wzięli  udział  w  tym  konkursie. 
Wpłynęło 37 prac konkursowych, komisja wyłoniła jeden projekt, który w grudniu br. 
zostanie oddany do konsultacji społecznych. W Ośrodku Dziejów Ziemi Mielnickiej 
zorganizowana zostanie wystawa wszystkich prac konkursowych.

● 6 października Pan Wójt uczestniczył w posiedzeniu Zarządu OSP, przedstawił tam 
zamierzenia  związane  z  poprawą  funkcjonowania  jednostek  gminnych  OSP.  Po 
uzgodnieniu  z  Zarządem  OSP  podjęta  została  decyzja  o  zmianie  zasad  pracy 
kierowców  OSP,  finansowaniu  szkoleń  strażaków  oraz  pokrywania  kosztów 
związanych z badaniami lekarskimi strażaków.

● Pan  Wójt  uczestniczył  w  posiedzeniu  kapituły  Honorowego  Obywatela  Gminy 
Mielnik.

● 19 października uczestniczył w rozprawie sądowej w Sądzie Pracy w Białymstoku z 
powództwa Pani Galeckiej, z którą rozwiązany został stosunek pracy.

● Odbyły  się  uroczystości  związane  z  510  rocznicą  Unii  Mielnickiej  i  otwarciem 
działalności Ośrodka Dziejów Ziemi Mielnickiej. Gościliśmy w tym okresie delegację 
z Gminy Wysokie na Białorusi, wraz z merem tego miasta. Pan mer przekazał nam dar 
od miasta - wydanie albumowe historii rodziny Radziwiłłów. Pan Wójt podziękował 
wszystkim,  którzy  przyczynili  się  do  dobrej  organizacji  tych  uroczystości, 
podziękował  radnym  za  uroczystą  sesję  i  podjęcie  uchwał  przyznających  tytuły 
Honorowych Obywateli Gminy Mielnik.

● 26 października odbyło się spotkanie z przedstawicielami spółki MWM, jest to biuro 
architektoniczne,  które  projektuje  nam  Ośrodek  Wodny  Rekreacji  i  Lecznictwa. 
Przedstawiliśmy  swoje  uwagi  do  wstępnej  koncepcji  tego  Ośrodka,  dokumentacja 
wraz koncepcją jest do obejrzenia w Urzędzie Gminy, w punkcie obsługi interesanta. 
Można zgłaszać swoje uwagi i propozycje do projektu.

● 27 października Pan Wójt uczestniczył w uroczystościach poświęconych II rocznicy 
katastrofy  śmigłowca  i  śmierci  funkcjonariuszy  Straży  Granicznej.  Uroczystości 
odbyły się przy obelisku upamiętniającym tę katastrofę, na terenie Republiki Białorusi. 
Po  południu  tego  samego  dnia  odbyło  się  spotkanie  z  grupą  studentów  uczelni 
poznańskich, którzy realizują projekt badawczy na terenie województwa podlaskiego.
Projekt dotyczy tego, jak władze samorządowe wykorzystują dziedzictwo kulturowe 
dla potrzeb rozwoju turystyki.

● 28 października odbyło się spotkanie związane z pracami nad strategią rozwoju Gminy 
Mielnik.  Podsumowano I etap tych prac, została przedstawiona analiza opracowana 
przez zespoły robocze wybranych dziedzin. Jest ona do wglądu na stronie internetowej 



4

gminy,  są  tam  również  wyniki  badań  ankietowych  przeprowadzonych  na  terenie 
gminy.

● Odbyło  się  spotkanie  z  kierownikiem zakładów kredowych  Panem Drywulskim,  a 
następnie z Prezesem Spółki OMIA Panem Banachem. Spotkania dotyczyły udziału 
Spółki w finansowaniu wykonania dokumentacji technicznej oraz współfinansowania 
przebudowy  ul.Białej  w  Mielniku.  Ustalono,  że  w  dość  szybkim  czasie  zakłady 
kredowe zainstalują myjnię do samochodów, co zlikwiduje uciążliwości związane z 
nanoszeniem kredy na ulice Mielnika. Niebawem podpiszemy umowę, która określi 
zasady finansowania przez Spółkę w ok.90 % wykonanie dokumentacji projektowej na 
ul.Białą oraz współfinansowania w 50% wykonania nowej nawierzchni tej ulicy.

● Pan Wójt uczestniczył  w dwóch spotkaniach z mieszkańcami Osłowa i Moszczony 
Królewskiej, dotyczyły one ustaleń związanych z projektowanym kanałem sanitarnym 
z Moszczony Królewskiej do oczyszczalni ścieków, przez Osłowo.

● Odbyło się spotkanie z sołtysami, dotyczyło ono opracowywania kart zadania, które 
będą potrzebne do realizacji II etapu opracowania strategii rozwoju Gminy Mielnik.

● Odbyły  się  w Mielniku  uroczyste  obchody Święta  11  Listopada,  przed  południem 
wraz z rodziną Pan Wójt złożył wieniec na grobach żołnierzy w Niemirowie.

● 13  listopada  Pan  Wójt  uczestniczył  w  walnym  spotkaniu  koła  wędkarskiego  w 
Mielniku, podjęto wspólne uzgodnienia dotyczące działań związanych z zarybianiem 
rzeki Bug.

● W Urzędzie Gminy odbyły się 2 kontrole z Urzędu Marszałkowskiego, dotyczyły one 
realizacji  dwóch  inwestycji:  Ośrodka  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej  i  oczyszczalni 
ścieków.  W  obu  protokołach  pokontrolnych  nie  ma  uwag  co  do  realizacji  tych 
inwestycji.

● Pan  Wójt  uczestniczył  w  spotkaniach  z  okazji  Dnia  Seniora  –  jedno  było  w 
Wilanowie, drugie w Mielniku.

● Odbyło się spotkanie z dyrektorem SP ZOZ w Siemiatyczach, tematem rozmów była 
sprawa funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Mielniku oraz możliwości wsparcia przez 
Gminę  Mielnik  SP  ZOZ  Siemiatycze  na  zakup  sprzętu  specjalistycznego  do 
wykonywania operacji.

● Pan Wójt uczestniczył w zjeździe powiatowym OSP.
● Odbyły  się  2 spotkanie z radcą prawnym dotyczące zaplecza  sportowego. Decyzją 

Wójta budynek ten został wyłączony z użytkowania ze względu na zagrożenie, jakie 
stwarzał w użytkowaniu. Okres wyłączenia potrwa długo, ponieważ budynek należy 
poddać kapitalnemu remontowi lub zburzyć.

● Odbyły  się  spotkania  i  rozmowy  z  Dyrektorem  Departamentu  ds.uzdrowisk 
Ministerstwa  Zdrowia,  Pan  Dyrektor  odwiedził  Mielnik.  Ustalano  możliwości 
związane z utworzeniem uzdrowiska. Ze strony Pana Dyrektora padła ustna zachęta do 
przyśpieszenia działań dotyczących wykonania badań wody i borowin występujących 
na  terenie  gminy.  Wykonano  już  pierwsze  prace  związane  z  rozgraniczeniem  i 
podziałem działki pod przyszłe centrum uzdrowiskowe.

● Pan Wójt poinformował, że regularnie odwiedza wszystkie sołectwa, sprawdzał stan 
dróg, realizację zadań z funduszy sołeckich, realizację inwestycji oraz czystość w na 
terenie gminy.

● Cały czas trwają prace przy oczyszczaniu poboczy dróg, obecnie prowadzone są prace 
przy drodze Mielnik-Mętna.

● Na zjeździe powiatowym OSP Pan Michał Walendziuk i Pani Katarzyna Turosieńska-
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Durlik  zostali  wybrani  jako  delegaci  na  zjazd  wojewódzki,  Pani  Katarzyna 
Turosieńska-Durlki  została  wybrana  członkiem  Prezydium  Zarządu  Oddziału 
Powiatowego ZOSP w Siemiatyczach.

● W okresie między sesjami Pan Wójt wraz z Panią Skarbnik pracowali nad budżetem 
gminy na 2012r.

● Od 1 grudnia zarządzeniem Wójta zostanie obniżona cena wywozu nieczystości do 
120zł./m3 (brutto).

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Na wniosek Pana Wójta, za zgodą Przewodniczącego Rady, nastąpiła zmiana w kolejności 
realizowanych  punktów  porządku  obrad.  Pan  Wójt  poprosił  o  umożliwienie  mu 
wcześniejszego udzielenia informacji na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
Pan Wójt przedstawił informację Wojewody Podlaskiego i Naczelnika Urzędu Skarbowego w 
Siemiatyczach dot. analizy oświadczeń majątkowych.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o dokonanej analizie 
oświadczeń majątkowych.

Pan  Wójt poinformował  Radę  Gminy  o  podmiotach  w  których  wykonywana  jest  kara 
ograniczenia wolności oraz praca społecznie-użyteczna oraz przedstawił opinię Prezesa Sądu 
Rejonowego w Bielsku Podlaskim dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania pracy przez 
skazanych.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 36/11 Pana Sławomira Leoniuka
Brak oświetlenia na niektórych slupach oświetleniowych w Adamowie i Mętnej,

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 37/11 Pani Marii Boguszewskiej
Do planu inwestycji na rok 2012 proszę wprowadzić następujące zadania:

1) Budowa  parkingu  przy  cmentarzu  katolickim.  Dokumentacja  budowy  (projekt  i 
kosztorys)  została  opracowana  w  pierwszym  półroczu  2006r.  należy  niezwłocznie 
przystąpić do budowy, ponieważ dokumentacja może ulec przedawnieniu.

2) Wykonanie dokumentacji budowy parkingu przy cmentarzu prawosławnym.
(w zał. na str.......prot.)

Interpelacja Nr 38/11 Pani Marii Boguszewskiej
Sprawa: System pomocy społecznej dla osób samotnych, chorych, niepełnosprawnych oraz 
bezrobotnych.
Szczególnie  trudnym  okresem  w  życiu  osób  samotnych  i  chorych  jest  zima.  Osobom 
samotnym,  potrzebującym  całodobowej  opieki  należy  zapewnić  pobyt  w Domach  Opieki 
Społecznej.  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Mielniku  dobrze  wywiązuje  się  z 
obowiązków statutowych. Objęte są opieką osoby niepełnosprawne, samotne, chore, rodziny 
wielodzietne o niskich dochodach oraz bezrobotni bez żadnych środków do życia.  Liczba 
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osób bezrobotnych w naszej gminie stale wzrasta (w październiku 2010r. zarejestrowano 65 
osób, a w październiku tego roku – 75),  należy więc zapewnić w budżecie  gminy środki 
finansowe na zasiłki dla bezrobotnych.

(w zał. na str........prot.)

Interpelacja Nr 39/11 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Proszę  o  usunięcie  topoli  przy  świetlicy  wiejskiej  w Oksiutyczach.  W/w drzewo stwarza 
zagrożenie  dla  hydrantu  umiejscowionego  przy  tej  topoli,  powoduje  wysadzanie  kostki 
brukowej.
Zwracam się z prośbą o uzupełnienie oświetlenia na terenie sołectwa Pawłowicze.

(w zał. na str.........prot.)

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Co  będzie  z  szatnią  dla  sportowców  w  sytuacji  kiedy  obiekt  zaplecza  sportowego  jest 
zamknięty?

Zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
1. Kiedy  uzupełnione  zostaną  uchwyty  na  oflagowanie  Mielnika  –  Przedmieścia  i 

Zagórza. Wcześniej padła obietnica, że flagi będą w całym Mielniku.
2. Należy  podjąć  działania  mające  na  celu  usunięcie  kredy  z  ulicy  Przemysłowej, 

zakłady kredowe powinny oczyszczać tę ulicę.
3. Co zrobiono w sprawie  odwodnienia  ulicy  prowadzącej  do Państwa Kamińskich  i 

Ziółkowskich.

Zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Pani radna poprosiła o szczegółowe informacje na temat projektu “Słoneczne dachy 

Mielnika”, jak jest on realizowany.
2. Na jakim etapie są prace związane z projektem przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Krążą informacje,  że projekt  został  napisany przez firmę zewnętrzną  i  złożony po 
terminie – jeśli tak, to dlaczego?

3. W projekcie budżetu gminy na 2012r. w zadaniach inwestycyjnych brak jest zadania 
dotyczącego remontu świetlicy w Niemirowie.

4. Należy uzupełnić  znaki  geodezyjne  zniszczone na prywatnych  działkach w trakcie 
budowy ścieżek rowerowych.

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Należy dokonać naprawy drogi w Wilanowie, przy Wiejskim Domu Kultury.
2. Wyrównać równiarką drogę Wilanowo-Koterka.
3. Trzeba zawieźć kilka wywrotek żwiru na drogę z Wilanowa w Osienniki.

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
1. Kiedy  i  gdzie  odbędzie  się  ostatnie  spotkanie  trzech  zespołów  pracujących  nad 

“Perspektywicznym planem rozwoju Gminy Mielnik na lata 2012-32”.
2. Kiedy zostanie zakończona budowa chodnika na Przedmieście?
3. Dlaczego transportem gminnym byli przywożeni i odwożeni instruktorzy warsztatów 

teatralnych z Białegostoku (25 i 27) listopada.
(w zał. na str.........prot.)
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Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
1. Pan radny poprosił Wójta o wyjaśnienie, dlaczego w tak małym stopniu obniżono cenę 

wywozu  nieczystości  płynnych.  Radni  wcześniej  ustaliła,  że  koszt  wywozu będzie 
pomniejszony o koszty dojazdu do Siemiatycz, wyliczono to na 50 zł. na kursie.

2. Czy prawdą jest, że od nowego roku nie będą refundowane recepty dla rencistów i 
osób starszych. Takie pogłoski krążą w gminie.

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Należy utwardzić miejsca pod pojemnikami na śmieci segregowane w Wilanowie.
2. Kiedy zostanie ogrodzony zbiornik przeciwpożarowy w Wilanowie.

Zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Czy na ścieżce rowerowej zbudowanej w Wajkowie na grzęskim terenie będzie robiony most, 
bo w tym miejscu ścieżka jest nieprzejezdna?

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Czy w trakcie budowy ścieżek rowerowych były oficjalne interwencje właścicieli działek, że 
ich przebieg wytyczono źle, bądź poprowadzono niezgodnie z wytyczeniem geodezyjnym.

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
W  bieżącym  roku  miały  być  w  Radziwiłłówce  poprawione  i  odkrzaczone  drogi 
przeciwpożarowe. Kiedy zostanie to zrobione?

Zapytanie Pana Antoniego Soszko
1. Kiedy załatwiona zostanie sprawa rozbiórki budynku Państwa Jóźwiaków?
2. Należy dokonać naprawy drogi do Pana Szumarskiego, trzeba tam podsypać żwiru w 

kilku miejscach, zwłaszcza na przepuście. Należy również dokonać naprawy drogi do 
Państwa Pawluczuków.

Zapytanie Pana Stefana Troca
Co było przyczyną ustalenia nowych warunków korzystania z autobusu szkolnego.

Pan  Przewodniczący  Rady, na  wniosek  Pana  Wójta,  zaproponował  aby  odpowiedzi  na 
interpelacje  i  zapytania  –  pkt.14  porządku  obrad  przenieść  na  teraz,  ponieważ  Pan Wójt 
będzie musiał wcześniej opuścić sesję.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  przychyliła  się  do  tego 
wniosku.

Do punktu 14.

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

Odpowiedź na interpelację Nr 36/11 Pana Sławomira Leoniuka
Mamy kłopoty związane ze współpracą z Zakładem Energetycznym jeśli chodzi o usuwanie 
awarii  czy  sprawy związane  z  oświetleniem ulicznym.  W Urzędzie  Gminy  jest  założona 
księga dot. oświetlenia, są tam zapisywane wszystkie uwagi jakie spływają w tej sprawie od 
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mieszkańców, jeśli  jest  jest  ich więcej  niż  5-8,  Pan Dariusz Romaniuk zgłasza je do ZE. 
Miesięcznie płacimy ZE około 2 tys.zł. za konserwację oświetlenia ulicznego, jeśli nie będą 
się wywiązywać ze swoich zobowiązań w tym zakresie, będziemy im potrącać jakieś kwoty.
Wszelki  uwagi  dot.  oświetlenia  należy  zgłaszać  do  Pana  Dariusza  Romaniuka  lub  Pana 
Karola Dobrzanieckiego.

Odpowiedź na interpelację Nr 37/11 Pani Marii Boguszewskiej
W projekcie budżetu na 2012r. jest zabezpieczone 100 tys.zl. na wykonanie parkingu przy ul. 
Przemysłowej w pasie drogi powiatowej. Projekt na budowę parkingu w przyszłym roku traci 
ważność, stąd należy podjąć te prace. Wartość kosztorysowa wykonania parkingu wynosi 200 
tys.zł., połowę tych kosztów pokryje powiat, połowę my. 
Jeśli  chodzi  o  budowę  parkingu  przy  cerkwi,  to  sprawa  nie  jest  możliwa  do  realizacji,  
ponieważ działka stanowi własność parafii,  w związku z czym nie możemy tam lokować 
własnych środków. Gdyby parafia przekazała gminie tę działkę, to wówczas byłaby szansa 
rozwiązania tego problemu.

Odpowiedź na interpelację Nr 38/11 Pani Marii Boguszewskiej
Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  posiada  wystarczającą  ilość  środków  na  pomoc 
społeczną, środki takie zostały również zabezpieczone w projekcie budżetu gminy na przyszły 
rok.

Odpowiedź na interpelację Nr 39/11 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Topole  przy  świetlicy  w  Oksiutyczach  zostaną  usunięte,  sprawa  oświetlenia  zostanie 
zarejestrowana w księdze u Pana Romaniuka.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
W kwestii  zabezpieczenia warunków dla sportowców rozważamy postawienie kontenera z 
sanitariatami. Za postawienie takiego kontenera będziemy musieli prawdopodobnie zapłacić, 
ponieważ budynek zaplecza sportowego nigdy nie został  oddany do użytku,  w związku z 
czym  nie  możemy  nikogo  obciążyć  tymi  kosztami.  Gdyby  został  oddany  do  użytku  a 
następnie  zamknięty  w  wyniku  wad  budowlanych,  wtedy  wykonawca  musiałby  ponieść 
związane z tym koszty.  W przyszłym roku na naszym boisku być może będą odbywać się 
mecze w ramach Mistrzostw Polski, stąd ustawienie wiosną kontenerów będzie konieczne.

Odpowiedź na zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
1. Uchwyty na flagi zostaną uzupełnione przed kolejnym świętem narodowym, zostanie 

to zrealizowane ze środków funduszu sołeckiego sołectwa Mielnik.
2. W sprawie ulicy Przemysłowej  i  występującej  tam kredy,  która brudzi  samochody 

Wójt rozmawiał z kierownikiem zakładów kredowych i prezesem spółki. Skutki tego 
będą na pewno widoczne. Zakłady kredowe zlecały ZGK czyszczenie skrzyżowania, 
było to jednak w niewystarczającej ilości. Ponadto, kiedy jest mokro, to zamiatarka 
nie jest w stanie tam poradzić.

3. Razem z robieniem projektu na ulice Białą będzie robiona dokumentacja odwodnienia 
tej drogi. Wcześniej nie zdecydujemy się na żadne koszty związane z odwodnieniem 
tej drogi, ponieważ tam też będzie kładziona kanalizacja.
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Odpowiedź na zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Zgodnie z informacjami zawieszonymi w internecie na stronie  funduszu norweskiego 

i  z  wiedzy jaka Pan Wójt  posiada  do końca marca  mają  być  rozstrzygnięte  nasze 
projekty. Gdyby one nie zostały rozstrzygnięte, to będziemy starać się w przyszłym 
roku zabezpieczyć środki na realizację przynajmniej 100 pierwszych zgłoszeń.

2. Jest  kilkanaście  różnych  możliwości  związanych  z  uzyskaniem dofinansowania  do 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Rozpoczęte dotychczas działania są związane z 
ogłoszeniem  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  projektu,  w  którym 
NFOŚ  dofinansowuje  bezzwrotnie  40  %  kosztów  i  40  %  udziela  pożyczki  w 
wysokości 1 do 3 %, na 10 lat dofinansowania do tych oczyszczalni. Właścicielowi 
pozostaje sfinansowanie 20% kosztów oczyszczalni. Projekt ten jest realizowany od 
tego roku i nabory są do 2015r. NFOŚ przyjmuje nabory oddzielnie na każdy rok. 
Żeby złożyć taki wniosek należy spełnić kilka warunków – musi być minimum 50 
gospodarstw,  jeżeli  jest  mniej,  nie  uzyska  się  dofinansowania.  Gmina  musi  więc 
składać  projekt  na  więcej  niż  50  oczyszczalni.  My  w  tej  chwili  zebraliśmy  43 
oświadczenia  w  sprawie  oczyszczalni.  W  każdym  gospodarstwie,  które  che  mieć 
oczyszczalnię, należy przeprowadzić badania hydrologiczne, ponieważ trzeba określić 
poziom wód gruntowych. Po spełnieniu tych warunków możemy wystąpić do NFOŚ o 
środki finansowe. W tym roku z dofinansowania skorzystały tylko 3 gminy, w tym 
jedna z woj. podlaskiego.

3. Remont świetlicy w Niemirowie jest przewidywany, nie widać tego bezpośrednio w 
projekcie budżetu, zakres remontu zostanie uzgodniony.

4. Naruszone znaki geodezyjne zostaną przywrócone.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
W sprawie ścieżek rowerowych były interwencje właścicieli działek, wynikało to z tego, że 
droga zwyczajowa nie pokrywała się z drogą geodezyjną.
W dwóch miejscach, na zakrętach, wykonano ścieżki niezgodnie z mapami geodezyjnymi, nie 
wchodziło  to  jednak  w  działki  prywatne.  Mimo  tego,  ścieżki  na  tych  odcinkach  zostały 
poprawione, tak, jak to powinno być na mapie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Koszt przebudowy drogi Wilanowo-Tokary wynosi 3.5 mln.zł (kosztorys inwestorski), 

koszt  przebudowy drogi  w  samym  Wilanowie  wynosi  ok.2  mln.zł.  Wilanowo ma 
zaplanowane w projekcie budżetu na przyszły rok około 300 tys.zł.  na zakończenie 
spraw związanych WOKSiR ( między innym termoizolacja, c.o., wykonanie kotłowni, 
odwodnienie budynku i placu).  W związku z tym nie będą podejmowane działania 
dotyczące drogi, ponieważ nie mamy tylu środków, aby wydać na jedną miejscowość. 
Po zakończeniu tych prac, w porozumieniu z powiatem (jest to droga powiatowa), 
będziemy chcieli tę drogę wykonać ze środków na schetynówki. W przyszłym roku 
dofinansowania będą bardziej korzystne niż do tej pory tj.50 % a nie 30 %.

2. Jeśli chodzi o równiarkę, to Koterka -Wilanowo jest drogą powiatową i dla tej jednej 
drogi  nie  będziemy  ponosić  kosztów  równiarki.  Sprawę  naprawy  tej  drogi 
zgłaszaliśmy do Powiatowego Zarządu Dróg, są w tej sprawie stosowne pisma.
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Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
1. Odbyło  się  spotkanie szefów zespołów pracujących nad strategią.  Celem spotkania 

było  wstępne  podsumowanie  analizy  pracy  zespołów.  Pan  Wójt  nie  jest  w  stanie 
powiedzieć kiedy odbędą się ostatnie posiedzenia, zapewnił, że kiedy termin zostanie 
ustalony, wszyscy członkowie zespołów zostaną o tym poinformowani.

2. W  przyszłym  roku  budżetowym  nie  jest  planowana  budowa  chodnika  do 
Przedmieścia. Mamy kostkę, być może uda się w jakiś sposób trochę tego chodnika 
uzupełnić (jest to droga powiatowa).

3. Dyrektor GOKSIR uznał, że taniej będzie przywieźć i odwieźć gminnym transportem 
uczestników warsztatów teatralnych do Białegostoku, ponieważ nie zapłaciliśmy ani 
złotówki za ich występ i za przeprowadzone zajęcia teatralne.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
1. Koszty wywozu ścieków wzrosły w stosunku do tego, jak było do tej pory. Stało się 

tak mimo wyeliminowania dojazdu do Siemiatycz i zmniejszeniu opłaty za zdawanie 
ścieków. Dzieje się tak, ponieważ koszty utrzymania oczyszczalni przewyższają zyski 
osiągnięte ze zmniejszenia odległości i wyeliminowania opłat za oddawanie ścieków.
Oczyszczalnia w sensie energetycznym jest tak zaprojektowana, że w tej chwili (w  
sezonie niegrzewczym) za energie elektryczną płacimy około 8-9 tys.zł. miesięcznie. 
Jak do dojdzie ogrzewanie obiektu, to opłaty sięgną 20 tys.zł. za miesiąc.
Jeśli uda się zwiększyć dostarczanie ścieków do oczyszczalni o 50%, to finansowo 
wyszlibyśmy  może  na  zero.  Od  1  grudnia  w  przypadku  wywożenia  lub  
wypompowywania  ścieków  poza  oczyszczalnię  będą  kierowane  sprawy  do  sądu.  
Klienci  będą płacić  za wywożone metry,  nie  za samochód.  Cena jest  ustalona na  
samochód i  będzie dzielona w zależności od ilości wybieranych ścieków. W roku  
przyszłym będziemy starali się podłączyć oczyszczalnię do ogrzewania gazowego, co 
powinno znacznie obniżyć koszty jej funkcjonowania.

2. W  projekcie  budżetu  na  2012r.  jest  zapisana  refundacja  pomocy  lekowej  i  jest 
zabezpieczona na ten cel kwota.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Sprawa utwardzenia podłoża pod koszami zostanie przekazana Dyrektorowi ZGK.
2. Zbiornik  przeciwpożarowy został  oczyszczony,  odmalowano  słupki,  jeśli  chodzi  o 

ogrodzenie  to  zastanawiamy  się  jak  zrobić  to  jak  najmniejszym  kosztem.  Jeśli 
zdążymy, to zrobione to zostanie do zimy, jeśli nie, to wiosną.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
W  projekcie  ścieżek  rowerowych  nie  zaplanowano  przepustu  w  bardzo  newralgicznym 
miejscu,  między  Wajkowem a  Sutnem.  Jest  tam naturalny  ciek  wodny i  w  tym  miejscu 
ścieżka rozpływa się i nie ma możliwości przejazdu. Na etapie wykonania nie można było 
tego naprawić, ponieważ na wykonanie przepustu trzeba byłoby uzyskać zgodę budowlaną. 
W  przyszłym  roku  przepust  ten  zostanie  wykonany  ze  środków  budżetu  gminy,  jak 
najwcześniej zlecimy wykonanie dokumentacji .na ten przepust.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Większość  dróg,  w tym także  w Radziwiłłówce,  nie  posiada  słupków granicznych,  są  to 
często drogi zwyczajowe. Zdarzało się nam, że chcąc poprawić jakąś drogę, wchodziliśmy na 
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teren prywatny, bo okazywało się, że to jest właśnie taka droga. Od wiosny będziemy zlecać 
prace geodezyjne i projektowe na takie drogi, obejmie to również Radziwiłłówkę.
Jeśli chodzi o czyszczenie poboczy, to zmieniony zostanie harmonogram prac i przyśpieszone 
zostaną prace w Radziwiłłówce.

Odpowiedź na zapytanie Pana Antoniego Soszko
1. Drogę  w  Tokarach  leżącą  w  pasie  drogi  granicznej,  aż  do  Kolonii  Klukowicze, 

chcemy  w  roku  przyszłym  zgłosić  do  Urzędu  Marszałkowskiego  na  pozyskanie 
środków  w  ramach  rekultywacji  dróg  dojazdowych  do  pól.  Cała  droga  zostanie 
wyżwirowana,  będą  zbudowane  dwa  przepusty.  Przepust  do  Pana  Szumarskiego 
zostanie sprawdzony i uzupełniony ziemią.

2. W sprawie rozbiórki mieszkania Państwa Jóźwiaków – sprawa została skierowana do 
powiatowego inspektora nadzoru budowlanego. Sprawa jest skomplikowana, wchodzi 
kwestia ustalenia wszystkich współwłaścicieli tej nieruchomości.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stefana Troca
Pan Wójt potwierdził,  ze wydał zarządzenie w sprawie korzystania z autobusu szkolnego, 
zrobił to dlatego, aby wiedzieć jakie są koszty funkcjonowania autobusów szkolnych, gdzie 
one  jeżdżą,  kto  je  wynajmuje  i  ile  płaci.  Takie  sprawy muszą  być  prawne uregulowane, 
kalkulacja jest tak zrobiona, że ceny wynajmu są u nas niższe niż gdzie indziej.

/po przerwie/

Do punktu 6.

Pani Aneta Kasperuk – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat Urzędu Gminy przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt   uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy .

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę Nr XI/62/11 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str.........prot.)

Pan Wójt  poinformował, że wprowadzone w podatkach zmiany w stawkach dadzą nam w 
skali roku 200 tys.zł. dodatkowego dochodu.

Do punktu 7.

Pani Aneta Kasperuk – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat Urzędu Gminy przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy .
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Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę  Nr 
XI/63/11 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.

Pani Aneta Kasperuk – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat Urzędu Gminy przedstawiła 
projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  za  okres 
pierwszych trzech kwartałów 2011r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2012r.
Pan Wójt  podtrzymuje  propozycje obniżenia ceny skupu żyta  do celów wymiaru podatku 
rolnego z kwoty 74,18 zł.. za q do kwoty 20,00 zł. za q.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  na  wspólnych  posiedzeniach  komisji  pozytywną 
opinię otrzymała stawka 15 zł. za q. żyta.
Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta do kwoty 20 zł. za q.

Za projektem nikt nie głosował, przeciw było 5 radnych, 10 radnych wstrzymało się 
od głosu.
Projekt został odrzucony.

Pani Maria Boguszewska zgłosiła wniosek w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do kwoty 
15 zl. za q.

Za wnioskiem opowiedziało się 7 radnych, 8 radnych wstrzymało się od głosu.

Rada Gminy 7 głosami za, przy 8 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę  Nr 
XI/64/11 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2011r., 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2012r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy .

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XI/65/11 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str................prot.)
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Do punktu 10.

Pani Aneta Kasperuk – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat Urzędu Gminy przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji 
podatkowych.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XI/66/11 
w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Pani Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2011r. wprowadzona została zmiana – jest to dotacja w kwocie 4500 zł. w dziale 
pomoc społeczna na zadanie “pomoc państwa w zakresie dożywiania”.
Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła projekt uchwały po dokonanych zmianach.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XI/67/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 12.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji 
Inwentaryzacyjnej.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XI/68/11 
w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 13.

Pan Przewodniczący poinformował,  że nie  znalazł  w oświadczeniach  radnych większych 
nieprawidłowości, potwierdza to również Naczelnik Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach i 
Wojewoda Podlaski.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości  informację Przewodniczącego Rady Gminy o 
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dokonanej analizie oświadczeń majątkowych.

Informacja Pana Wójta na w/w temat znajduje się w pkt. 4 porządku obrad.

Do punktu 15.

Pan Kazimierz Tobota
Jak przebiegają prace dotyczące przesunięcia słupów na ul. Sadowej? Granice drogi zostały 
wytyczone i okazało się, że słupy stoją na drodze. Czy podjęto dalsze kroki zmierzające do 
ich usunięcia i prowadzenia prac na drodze?

Pan Wójt Gminy
Do telekomunikacji zostało skierowane pismo w sprawie usunięcia słupów. Jeśli w dalszym 
ciągu ich nie usuną, to zrobimy to sami a ich obciążymy kosztami.

Pan Stefan Troc
1.W Moszczonie Królewskiej pojemniki na segregowane odpady stoją na działce Polseru. w 
takim miejscu, że nie są dobrze widoczne. Nikt nie ma nad nimi nadzoru, w związku z czym 
podrzucane są tam różne śmieci,  które potem musi  sprzątać  właściciel  działki.  Pan radny 
poprosił o przeniesienie ich w inne miejsce.
2.Pan radny poprosił o interwencję w Zakładzie Energetycznym w sprawie odłączenia linii 
idącej  w  kierunku  Radziwiłłówki.  Częsty  brak  prądu  uniemożliwia  hodowcom  krów  z 
Moszczony Królewskiej używanie dojarek elektrycznych i chłodzenia mleka. Stanowi to duży 
problem zwłaszcza w okresie letnim. Sprawa ta była przedmiotem wcześniejszej interpelacji 
Pana radnego.

Pan Wójt Gminy
1.W uzgodnieniu z sołtysem wsi pojemniki na śmieci zostaną przestawione w inne miejsce. 
Pojemniki  na  śmieci  segregowane  będą  już  niedługo  stały,  ponieważ   przejdziemy  na 
segregację śmieci w gospodarstwach domowych i pojemniki te stracą rację bytu.
2.Do  sprawy  przeprojektowania  tej  linii  wrócimy,  w  tej  sprawie  Pan  Wójt  podejmie 
indywidualne rozmowy z ZE.

Pan Wiesław Piotrowski - sołtys sołectwa Mętna
1.Pojemniki na śmieci segregowane w Adamowie należy ustawić przy barze, bo tam gdzie 
obecnie stoją nikt już nie nosi śmieci.
2.Należy zamontować barierki przy mostku na remontowanej drodze powiatowej, obecnie jest 
tam bardzo niebezpiecznie.
3.Trzeba  ustawić  znaki  zakazujące  wysypywania  śmieci  na  miejscu  byłego  składowiska 
śmieci.

Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK
Poinformował,  że  takich  dzikich  wysypisk  na  terenie  gminy  jest  więcej.  Jedno  jest  w 
Tokarach, dwa wysypiska są w Wilanowie, wysypisko w Mętnej. Są przygotowane tablice, 
wysypiska te będą oznakowane zakazem składowania śmieci. 
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Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził, że jeśli będą tam stały tablice i śmieci zostaną uprzątnięte, to ludzie nie będą tam 
dalej ich wyrzucać. Pan Wójt zapewne znajdzie środki na rekultywację dzikich wysypisk.

Pan Sekretarz Gminy
Stwierdził, że tablice nie rozwiążą tego problemu. Należy aby pracownicy ZGK wyruszyli w 
teren i spróbowali zawiązać nowe umowy na wywóz śmieci, ponieważ wielu mieszkańców 
wsi nie posiada koszy i stąd bierze się to wyrzucanie śmieci po polach i lasach. 
To  samo  dotyczy  wywożenia  nieczystości  płynnych,  należy  również  nawiązywać  nowe 
umowy, ponieważ ci co oddają ścieki do oczyszczalni nie mogą ponosić wszystkich kosztów 
jej  funkcjonowania.  Każdy  z  nas  jest  producentem  ścieków  i  powinien  je  oddać  do 
oczyszczalni. Gdyby tak było, to koszty wywozu byłyby dużo niższe.

Pan Sławomir Pytel
Poparł stanowisko Pana Sekretarza. Zaproponował, aby zacząć od siebie. Jeśli widzimy, że 
coś złego dzieje się wokół nas, to powinniśmy spróbować sami na to zareagować, delikatnie 
zwrócić uwagę swoim sąsiadom, żeby tego nie robili.

Pan Przewodniczący Rady
Zaapelował  aby  radni  i  sołtysi  wsparli  pracowników  ZGK  w  działaniach  dotyczących 
uporządkowania spraw śmieciowych.

Pan Kazimierz Tobota
Kiedy zostanie ustawiony szalet w Mielniku? 

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  czekamy  na  uprawomocnienie  się  decyzji,  były  odwołania  od  decyzji 
związanej z lokalizacją szaletu, całe postępowanie trzeba było przeprowadzić od nowa.

Pani Maria Boguszewska
W Ośrodku Zdrowia w Mielniku miał rozpocząć działanie gabinet do badania wzroku? Co 
dzieje się w tej sprawie.

Pan Wójt Gminy
Były uzgodnienia z prywatną osobą, która od października br miała taki gabinet uruchomić. 
Osoba ta prowadziła starania związane z pozyskaniem funduszy na zakup specjalistycznego 
sprzętu. Umówiliśmy się, że jak będzie gotowa, to może wchodzić do budynku i rozpoczynać 
działalność. Dyrektor SP ZOZ zobowiązał się do bezpłatnego udostępnienia pomieszczeń w 
budynku Ośrodka Zdrowia. 

Pan Kazimierz Zalewski – sołtys sołectwa Tokary
Kiedy zostaną ustawione nowe tablice informacyjne w Tokarach?

Pan Tadeusz Szeweluk – Dyrektor ZGK
Tablice są gotowe, dziś po południu lub jutro zostaną ustawione.
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Pan Witold Ilinicz
Stwierdził, że na stronie internetowej Urzędu Gminy brak było informacji dotyczącej składu 
komisji  konkursowej,  oceniającej  prace  nadesłane  na  konkurs  zagospodarowania  Placu 
Tadeusza Kościuszki w Mielniku.
Odnosząc się samego konkursu zapytał, dlaczego w jego warunkach brane były pod uwagę 
tylko  warunki  estetyczne  i  funkcjonale,  a  nie  było  podanych  żadnych  ekonomicznych 
uwarunkowań. To skutkowało tym, że na konkurs wykonano prace wirtualne, bez żadnych 
ekonomicznych  ograniczeń.  Szkoda,  że  wystawa  tych  projektów  odbędzie  się  już  po 
rozstrzygnięciu konkursu. Wygrała  praca,  która jest bardzo niedobra, zła,  niefunkcjonalna, 
zrobiona z licznymi błędami. Taką pracę robi się w dwie godziny na komputerze. 
Gdyby przed tym konkursem rozmawiano z plastykami, architektami z Mielnika, to uniknięto 
by wielu problemów. Organizator powinien zastrzec przed konkursem, że może nie przyznać 
I i II nagrody lub zwrócić prace do poprawienia. Wybrana praca jest wyjęta z Ursynowa, jest 
to projekt dla osiedla w dużym mieście, o małej powierzchni, gdzie musi być wszystkiego po 
trochu, który kosztuje niewiarygodne pieniądze i nie będzie realizowany,  ponieważ jest za 
drogi. Są tam labirynty, których się już nie robi, one służyły w Wersalu do określonych celów 
– chodziło o spiskowanie i załatwianie swoich potrzeb. Takich rozwiązań już się nie stosuje.
Pan Ilinicz zaproponował aby tego projektu nie  wprowadzać do realizacji,  mimo że zajął 
pierwsze miejsce.

Pan Wójt Gminy
Odnosząc  się  do  wystąpienia  Pana  Ilinicza  stwierdził,  że  nieprawdą  jest,  że  na  stronie 
internetowej  UG brak było  informacji  dotyczącej  składu komisji  konkursowej.  Większość 
osób, które nadesłały prace na konkurs, była w Mielniku i oglądała teren prac projektowych. 
Konkurs  dotyczył  koncepcji  zagospodarowania,  nie  dotyczył  dokumentacji  technicznej. 
Zastrzegliśmy sobie prawa autorskie do różnych rozwiązań ujętych we wszystkich pracach 
konkursowych. Praca konkursowa wybrana przez komisję, jest sumą indywidualnych głosów 
poszczególnych  członków komisji.  W grudniu  będzie  zorganizowana wystawa  wszystkich 
projektów, będą przyjmowane uwagi, również w stosunku do pracy , która wygrała konkurs. 
Mamy prawo nanoszenia zmian do projektu.
Nie jest prawdą, że praca która została wybrana, jest wyłącznie pracą komputerową. Do pracy 
tej jest wykonana makieta, są ręcznie wykonane szkice detali. Osoby, które zaprojektowały tę 
pracę są architektami, nie są to studenci.
Pan Wójt poinformował,  że dwukrotnie zwracał się do mieszkańców Mielnika z prośbą o 
wyrażenie swoich opinii w sprawie zagospodarowania parku. W sprawie tej nie wpłynęła ani 
jedna uwaga od mieszkańców. Konkurs był sprawą jasną, opisaną na stronie internetowej, nie 
było tu żadnych tajemnic.
Na pytanie Pana Ilinicza dlaczego miejscowi architekci nie zostali  zaproszeni do prac nad 
zagospodarowaniem skwerku  wyjaśnił,  że  nikt  ze  znanych,  miejscowych  architektów  nie 
chciał zrobić projektu, a jeśli już, to żądano za to bardzo dużych pieniędzy.
Daliśmy pewien produkt, zaczęła się dyskusja i o to w tym chodzi. Przez pół roku nie było 
dyskusji, uwag, pomysłów. Dzisiaj zrobiliśmy pierwszy, ważny krok, żeby zmieniać swoje 
otoczenie na lepsze. Temu ma służyć zorganizowanie wystawy tych prac.

Pan  Przewodniczący  Rady podkreślił,  że  w  sprawie  tej  zabrakło  aktywności  ze  strony 
mieszkańców gminy, zabrakło również tej aktywności wśród młodzieży szkolnej. Wszystko 
to jest jeszcze do naprawienia, jest to tylko wstępna koncepcja zagospodarowania.
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Pani Maria Boguszewska
Stwierdziła, że w sprawie tej powinni wypowiedzieć się mieszkańcy Mielnika i najlepszym 
miejscem do tego jest zebranie wiejskie. Nie wszyscy mieszkańcy posiadają internet i potrafią 
się nim posługiwać.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że zebranie wiejskie jest to dobry pomysł. Na początku grudnia ukaże się drugi 
numer informatora gminnego, gdzie będą przedstawione główne prace z tego konkursu (5 
prac.) Mówiąc o tych pracach skupiamy się na ich widoku przedstawionym na planszach, 
każda z prac konkursowych posiada również opis. Szczegóły tych prac nie były publikowane 
ponieważ nie chcieliśmy tego zdradzać, aby inni nie wykorzystali naszych rozwiązań.

Pan Sławomir Pytel zapytał o koszt realizacji wybranej koncepcji zagospodarowania Placu.

Pan Wójt odpowiedział, że na obecnym etapie nie jest możliwe określić kosztów realizacji, 
ponieważ zależy to od wielu czynników, między innymi  od rodzaju użytych do realizacji 
materiałów. Na etapie przetargu możemy określić, że inwestycja nie może kosztować więcej 
niż określona przez nas kwota.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
Podziękowała Panu Iliniczowi za zainicjowanie dyskusji na ten temat, poprosiła aby swoje 
uwagi  na  ten  temat  zebrał  i  przekazał  Radzie  Gminy,  co  pomoże  podjąć  decyzję  w  tej 
sprawie.

Pan Kazimierz Tobota
W projekcie zagospodarowania należy ująć pewne elementy, których brakuje w tych pracach, 
a które są charakterystyczne dla parku. Pan Tobota widziałby tam alejki, ławki,  krzewy – 
żeby można  pospacerować,  usiąść  w miłym otoczeniu.  Chce  się  tam zrobić  tylko  kostkę 
brukową i trawnik.

Pan Wójt stwierdził, że to, o czym mówi Pan radny mamy obecnie – alejki, ławki, krzewy. 
Należy odpowiedzieć sobie na ważne pytanie – jakie mają być losy tej miejscowości, czym 
ona  ma  żyć,  czemu  ma  służyć  centrum  miejscowości  i  jakie  funkcje  ma  pełnić.  Jak 
odpowiemy sobie na te pytania, można robić uwagi do projektu. Jeśli założymy, że będzie to 
centrum miejscowości uzdrowiskowej, że będą tu kuracjusze, to wygląd parku musi odbiegać 
od  tego,  co  jest  tam  dzisiaj.  Na  dzień  dzisiejszy  z  tego  parku  korzysta  stałych  pięciu 
użytkowników. Należy więc stworzyć takie miejsce, że z parku korzystać będzie nie 5 osób a 
100.

Pan Przewodniczący Rady
Zaapelował  do  radnych,  mieszkańców  gminy,  artystów  o  składanie  propozycji  co  do 
koncepcji zagospodarowania parku.
Pan Przewodniczący poruszył kwestię związaną z licznymi awariami i wyłączeniami prądu. 
Zaproponował,  aby  zorganizować  spotkanie  z  przedstawicielami  Zakładu  Energetycznego 
dotyczące sprawy należytego utrzymania linii i jej konserwacji. Podał przykład miejscowości 
zza Buga, gdzie prąd mają zawsze.
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Pan Wójt wyjaśnił, że większość linii energetycznych za Bugiem jest kablowa, jeśli drzewo 
pada na taką linię  to jej  nie przerywa,  tylko  zgina do ziemi.  Projekt przebudowy linii  na 
naszym terenie przewidziany jest w granicach 7-8 lat. Zapewnił, że podejmie rozmowy w tej 
sprawie z ZE.

Przybyła na sesję przedstawicielka KRUS Pani Irena Wappa przedstawiła informację na temat 
ubezpieczeń  rolników  w  KRUS  dot.  świadczeń  oferowanych  przez  KRUS,  zasiłków 
odszkodowań.
Przedstawicielka  KRUS  wręczyła  mieszkańcowi  Moszczony  Królewskiej  Panu 
Kożuchowskiemu dyplom za udział w konkursie na najładniejsze i bezpieczne gospodarstwo 
rolne.

Pan  Wójt  Gminy poinformował,  że  w  styczniu  2012r.  będzie  ogłoszony  konkurs  na 
stanowisko pracownicze w Urzędzie Gminy i zachęcał do udziału w tym konkursie.

Do punktu 16.

Wobec wyczerpania porządku obrad XI sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady 
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

                     Przewodniczący Rady

                                                                                                 Jan Zduniewicz
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